
 

III. ZASEDÁNÍ DĚTSKÉHO PARLAMENTU MĚSTA JILEMNICE VE ŠKOLNÍM 

ROCE 2014-2015 

konané dne 24.11.2014 od 14:30 hod. v prostorách ICM (č.p.1) Jilemnice 

 

Přítomno: 15 zástupců z jednotlivých škol (viz prezenční listina), 2 zástupci byli omluveni, 

přičemž počet pro hlasování byl 10  

Hosté :  Martin Šnorbert – koordinátor zdravého města, 

             Agnes Němečková  – ICM, 

             Vladimír Vinklář – místostarosta, 

             Pavel Zelinka – vrchní strážník MP          

 

1) Beseda o bezpečnosti ve městě 

 

Na základě minulého jednání dětského parlamentu se podařilo koordinátorovi zajistit na toto 

jednání vrchního strážníka městské policie Pavla Zelinku a jednání se účastnil i nový 

místostarosta, pan Vladimír Vinklář. Ten pracoval jako velitel místního oddělení  Policie ČR 

v Jilemnici, takže byly přítomni zástupci obou spolupracujících služek - městské a státní 

policie. Při diskusi, která trvala skoro hodinu, byla zejména zmiňována následující témata: 

 bezdomovectví 

 i mladým lidem vadí výskyt bezdomovců a to zejména v parčíku u Tesca, ale i na ostatních 

místech v Jilemnici. V rámci diskuse bylo konstatováno, že se nejedná o snadný úkol a 

„ztížení podmínek žití v našem městě těmto osobám“  (legitimizování, vykázání z prostoru, 

odstranění laviček) tuto otázku neřeší – dojde pouze k dočasnému přemístění těchto osob, 

které se pak na svá oblíbená místa stejně vrací. Nejbližší azylový dům je v Jablonci nad 

Jizerou, zde je však třeba zachovávat určitý řád, což těmto osobám nevyhovuje. Pokud 

vyvstane potřeba toto téma dále a podrobněji řešit měli by být přizváni i sociální pracovníci, 

protože toto téma se dotýká i jejich práce. Na území se vyskytují 4 bezdomovci, z čehož 3 

mají pobyt na radnici, jeden není jilemnický. Zdání vyššího počtu je způsobeno dalšími 

osobami bez práce, které však nejsou bezdomovci, pouze se s nimi „shlukují“. Problémem 

začíná být objekt hotelu Dobré dny v Hrabačově (bývalý motorest Cedron) – objekt je 

v exekuci, není zajištěn proti vniknutí cizích osob.  Samospráva tuto otázku neumí řešit, 

zabezpečení objektu může nařídit státní orgán např. stavební úřad. 

 Drogová problematika 

Ačkoli jsme menší město, nelze tvrdit, že se nám tato problematika vyhýbá. Na veřejných 

prostorách bývají často nalézány injekční stříkačky.  Úklid (pokud je toto nahlášeno) provádí 

město pracovníkem, který byl očkován vůči žloutence. Z dotázaných přítomných zástupců 

dětského parlamentu se ke kontaktu s drogou nikdo nepřiznal.V rámci diskuse bylo 

zdůrazněno, že nelze slučovat otázku bezdomovectví a drogovou problematikou, jedná se o 

dvě různé problematiky 

 Pořádek okolo popelnic 

Svozové firmy nemají ve smlouvách úklid stanovišť, to zajišťují pracovníci VPP města 

Jilemnice.  Někdy je třeba neutěšený stav nahlásit (nemůžou být všude) 

 Nedodržování dopravních předpisů 

Častější měření rychlosti i ze strany městské policie (vypůjčené auto), obecně panuje u 

dopravní policie podstav 

 Přemístění služeben 



 

Budovu pošty vlastní soukromý vlastník a tak úprava staré polikliniky na dům IZS byl pro 

obě policie dobrým řešením. U státní policie jsou na nočních službách pouze dva policisté a 

mají na starosti území od Horek po Zlaté návrší. Z hlediska nového vedení města Jilemnice je 

uvažováno o rozšíření počtu městských strážníků, aby mohli zajistit i noční služby a zvýšili 

pocit bezpečnosti a pořádku v našem městě. K tomu má přispět i vyhláška o zavíracích 

dobách, kterou prosadil pan Vinklář. 

 Bezpečnost v jilemnických parcích   

Souvisí s předchozím bodem, pokud bude navýšen počet městských strážníků, je možné 

zvýšit pochůzkovou činnost v parcích. 

 Šikana a kyberšikana  

Kyberšikanu řeší kriminálka Semily, se šikanou je třeba se aspoň někomu svěřit a mluvit o 

tom. 

 Otylost strážníků 

Byla zmíněna pouze okrajově, strážník Kratochvíl u městské policie skončil (místo něho 

nastoupila žena), strážník Horáček zhubnul, a pokud se bude stav městské policie zvyšovat 

jedním z kritérií může být i vzhled strážníků… 

 

2) Kontrola řešení aktuálních problémů z minulého jednání 

. 

a)  Chybějící lampa VO v prostoru restaurace „U stadionu“ - osazena  

b)  V prostoru u ZŠ Komenského chybí přístřešek pro kola (kola do školy nesmí) – bude 

předáno  řediteli školy jako požadavek dětského parlamentu (případně řešit příští rok i ve 

dvoře ZŠ Harracha) – bude řešeno příští rok 

c) Kvalita vody v požární nádrži (bude udržována pouze v letní sezóně), v lokalitě proveden 

vrt do hloubky cca 60 m – bohužel není dostatečně vydatný. 

d) Přizvat na jednání dětského parlamentu městskou policii – splněno 

e) Program kina (pokud bude možné přizvat Ondru Kavana) – uskuteční se během příštích 

jednání 

 

3) Souboj tříd 

 

Po dvou schůzkách došlo v pracovní skupině ke shodě, že bude probíhat obdobně jako 

předchozí léta. Hrát se bude florbal a přehazovaná (volejbal), včetně vědomostní soutěže. 

Předběžný termín konání 10. a 11. února 2015. Termín předběžně dohodnut se správcem haly 

 

   Případné další náměty na činnost je možné uplatnit kdykoli prostřednictvím starosty nebo 

koordinátora a bude projednáno na nejbližším jednání dětského parlamentu. 

Vzhledem k poměrně dlouhé besedě byl ještě dohodnut termín příštího parlamentu a jednání 

bylo ukončeno. 

Příští jednání DP bude dne 15. 12. 2014 od 14:30  hod v prostorách  ICM 

Jilemnice. 

 

P.S.  Pokud chcete, přineste si z domu cukroví… 

 

Zapsal: Martin Šnorbert,  

Koordinátor zdravého města 


